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33 Uns adolescents fan ús del telèfon mòbil.
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El Comitè Nacional d’Andor-
ra per l’Unicef durà a terme 
un estudi per observar l’ús 
de la tecnologia per part dels 

adolescents del país. Així ho va con-
firmar ahir el seu director, Albert 
Mora, que va detallar que s’enques-
tarà a diferents estudiants dels cen-
tres andorrans per tal d’obtenir in-
formació de la seva relació amb els 
dispositius mòbils, ordinadors, tau-
letes, consoles, xarxes socials, i al-
tres. «Es tracta de fer una fotografia 
de l’impacte de les tecnologies, so-
bretot en els adolescents: recollir fre-
qüències, en quins llocs accedeixen, 
els mitjans que utilitzen, etcètera», 
va detallar Mora, que va afegir que 
«la idea és fer una radiografia dels 
possibles problemes, els accessos per 
part d’aquest grup, els casos d’asset-
jament, i altres situacions».

D’aquesta manera, es replicarà 
al Principat l’estudi presentat ahir 
per Unicef Espanya, i que va posar en 
relleu conclusions com que un 60% 
dels adolescents dormen amb el mò-
bil al costat i reben el primer aparell 
als 11 anys de mitjana, que el 50% 
dels enquestats el fan servir més de 
cinc hores el cap de setmana, i el 80% 
té perfil en més de tres xarxes socials. 
I, encara més preocupant, un 57% 
va reconèixer que alguna vegada ha-
via estat en contacte amb descone-
guts i un de cada 10 havia rebut mis-
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satges sexuals per part d’un adult. 
De fet, el projecte es promou des del 
comitè però s’elaborarà juntament 
amb el Centre de Recerca Sociològi-
ca, compten amb la implicació i inte-
rès del Ministeri d’Educació, i hi par-
ticiparan les mateixes universitats 
que han fet l’estudi espanyol.

Les enquestes es passaran a partir 
del desembre i fins al febrer de l’any 
vinent, amb l’objectiu de poder tenir 
l’estudi durant el 2022. «És un tema 
que ens preocupa molt des del comi-
tè, i creiem que l’impacte de les tec-
nologies és molt gran i hem de fer el 

«Som conscients 
que hi ha un nivell de 
consum molt elevat 
[de la tecnologia] i que 
aquest pot generar 
problemàtiques»

Albert Mora
PRESIDENT DEL COMITÈ D’UNICEF

ENTITATS BANCÀRIES

Atalaya 
adquireix 
un hotel a 
Benalmádena

SDP critica la posada en marxa 
de l’Agència de Ciberseguretat

«El Govern ha començat la casa per la 
teulada amb la creació de l’Agència 
de Ciberseguretat». Aquesta és la con-
clusió de Progressistes-SDP respec-
te de la posada en marxa d’aquesta 
infraestructura, pel fet que, tal com 
van posar de manifest ahir els mem-
bres del Comitè de Política Nacional 
(CPN) Elisabet Zoppetti i Josep Lluís 
Donsion, aquest ens creat per decret 
i en funcionament des del 28 d’octu-
bre, «no té marc normatiu». «En lloc 
de posar les bases i, a partir d’aquí, 
anar creixent, s’ha creat aquest orga-

nisme que no té un reglament con-
cret», va declarar Donsion, mentre 
que Zoppetti va destacar que s’han 
tirat endavant quatre organismes.

D’aquesta manera, els progressis-
tes van posar de manifest un seguit 
d’interrogants, per exemple, com es 
durà a terme la contractació, quan 
personal hi haurà, o si les empre-
ses que hi col·laborin accediran per 
concurs o no. A més, Zoppetti tam-
bé va qüestionar quin serà el pressu-
post que tindran aquestes entitats i 
si haurà de ser aprovat des del Con-
sell General. En darrera instància, 
la membre del comitè va considerar 
que a França, l’Agència Nacional de 
Seguretat dels Sistemes d’Informa-
ció (Anssi) «és enorme i té una estruc-
tura més senzilla que l’andorrana». 
Per tot plegat, van denunciar el se-

guit d’incògnites que hi ha al voltant 
de l’Àgència de Ciberseguretat, sobre 
la qual només han pogut concloure 
amb claredat que «tot va a parar al 
secretari d’Estat de Transformació 
Digital i Projectes Estratègics, César 
Marquina».

Paral·lelament, des de Progressis-
tes-SDP també es van mostrar per-
plexos pel fet que «ens fa la impres-
sió que el decret ha passat de llarg 
a l’oposició», tal com va reconèixer 
Donsion, mentre que Zoppetti va in-
cidir que «ens sorprèn que l’oposi-
ció no posi el crit al cel per la creació 
d’aquests quatre organismes sense 
un marc normatiu». 

En qualsevol cas, a l’espera que es 
presenti i entri a tràmit parlamenta-
ri el projecte de llei que abraci la ci-
berseguretat, els progressistes van 
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treball de camp per tenir dades ob-
jectives de com van les coses», va in-
cidir el director, que va recalcar que 
«som conscients que hi ha un nivell 
de consum molt elevat i que aquest 
pot generar un seguit de problemà-
tiques amb diferents graus de seri-
etat, per això tenim aquesta inquie-
tud». Així, Mora espera que de l’estu-
di es puguin obtenir tres elements, a 
banda de les dades: vigilar l’ús de la 

tecnologia i restringir-ne el consum 
quan s’escaigui, donar «eines en po-
sitiu» a pares i mestres per ajudar als 
infants a gestionar l’ús de la tecnolo-
gia, i obtenir idees sobre les «bones 
pràctiques» d’aquestes eines pel fet 
que «és una ajuda» i el «repte és acon-
seguir nous camps de coneixement 
amb aquests mitjans que els infants 
tenen ara a l’abast i que són un avan-
tatge per ells». H
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33 Elisabet Zoppetti i Josep Lluís Donsion, ahir.

recalcar que «no es pot fer una llei 
a mida d’aquest decret», a la vegada 
que van valorar que «ha de complir 
amb els estàndards europeus». Ai-
xí mateix, des de Progressistes-SDP 

van assegurar que «creiem que és 
molt important i necessari» contro-
lar la ciberseguretat, però no estan 
d’acord en la forma que s’ha consti-
tuït l’agència. H

Atalaya, el projecte d’inversió en 
hotels de vacances a Espanya, li-
derat per Andbank, Navis Capi-
tal i THB Hotels, ha dut a terme la 
seva primera adquisició mitjan-
çant la compra de l’Hotel San Fer-
mín de Benalmádena en el qual 
durà a terme una reforma inte-
gral de prop de cinc milions d’eu-
ros. Aquesta és la primera transac-
ció que s’emmarca en l’estratègia 
d’inversió del projecte Atalaya, 
que té previst destinar 160 mili-
ons d’euros en actius hotelers de 
tipus vacacional. L’hotel serà ges-
tionat per THB Hotels, soci de re-
ferència per a la gestió dels hotels 
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El projecte d’Andbank 
vol invertir 160 milions 
en actius hotelers

del projecte Atalaya.
Al voltant de la reforma, l’en-

titat financera va informar ahir 
que inclou la renovació integral 
de totes les habitacions, la moder-
nització de la seva façana, una in-
versió en les zones verdes del com-
plex afegint una làmina d’aigües 
per crear una àrea de relaxació ex-
terior, i es dotarà l’hotel d’un nou 
gimnàs. Tot plegat, els impulsors 
van manifestar que l’Hotel San 
Fermín «es convertirà en el millor 
hotel de tres estrelles de Benalmá-
dena».

Sobre Atalaya, el director de 
producte d’Andbank España, 
Eduardo Martín, va puntualitzar 
que «la compra de l’Hotel San Fer-
mín és només l’inici en l’adquisi-
ció d’actius hotelers vacacionals», 
i va avançar que «aviat arribaran 
més adquisicions que permetin 
continuar obtenint interessants 
rendibilitats per a l’inversor». H


